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Ил. 1. Рай Падмасамбхавы. Танка. Тибет, конец XVII в. Хлопчатобум. ткань, грунт, водоклеевая живо-
пись. Размер зеркала 72 ×49 см, с обрамлением 79×140 см. Кабинет Ю.Н.Рериха ИВ РАН

Pl. 1. The Paradise of Padmasaübhava. Thangka. Tibet, late 17th c. Distemper on primed cotton cloth. 72 ×49 
cm, framed 79×140 cm. George Roerich Library, Institute of Oriental Studies, Moscow
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Ил. 2. Рай Падмасамбхавы. Падмасамбхава с двумя спутницами: принцессой Мандаравой и тибетской 
царицей Ешей цхогель. Фрагмент танки

Pl. 2. The Paradise of Padmasaübhava. Padmasaübhava with his two consorts: the princess Mandàravà and 
the Tibetan queen Yeshes mTshorgyal. Detail of the thangka
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Ил. 3. Рай Падмасамбхавы. Спутница Падмасамбхавы тибетская царица Ешей цхогель и фрагмент 
дворца. Фрагмент танки

Pl. 3. The Paradise of Padmasaübhava. The consort of Padmasaübhava, Yeshes mTshorgyal, with a detail 
of the palace. Detail of the thangka
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Ил. 4. Рай Падмасамбхавы. Созерцатель в пещере. Фрагмент танки (в процессе реставрации)

Pl. 4. The Paradise of Padmasaübhava. Hermit in a cave. Detail of the thangka (during restoration)
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Ил. 2. Два листа из рабсала: 1й лист «Хридаясутры», колофон «Ваджравидаранадхарани»

Pl. 2. Two folios from the Rabgsal MS: 1st folio of the Hçdaya-såtra, colophon of the Vajravidàraõà-dhàraõã

Ил. 1. Рукописная книга рабсал. Западный Тибет, XVII в. Дерево, бумага, ткань. Титульный лист

Pl. 1. Rabgsal manuscript book. Western Tibet, 17th c. Wood, paper, cotton cloth. Title folio
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Ил. 3. будда, божества и наставники учения. Фрагмент свитка

Pl. 3. The Buddha, deities and teachers of the doctrine. Detail of the painted scroll


